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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Nyáron bezár a dobai szanatórium?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

November elején a Veszprém megyei Doba településen található Cholnoky Ferenc Kórház 
pszichiátriai rehabilitációs és szocioterápiás osztályához tartozó egyik épület teteje a karbantartási 
munkák elmaradása miatt beomlott. Ezzel több beteg ellátása is veszélybe került, ugyanis a kórház 
ezen intézménye kifejezetten sok beteget lát el. 

Az intézmény két épületéből, amelyet az ott dolgozók és a betegek „Kis Kastély” és „Nagy 
Kastély”, néven különböztetnek meg, az omlás az utóbbit, vagyis a „Nagy Kastély” nevet viselő 
épület felső emeletét érintette és annak egy jelentős része lakhatatlanná tette.

Tekintettel a kórház zsúfoltságára, a felső szinten fekvő betegek közül többeket áthelyezték más 
szintekre, illetve a másik épületbe, a „Kis Kastélyba”. Ezt azonban csak úgy tudták megoldani, 
hogy a „Nagy Kastély” más emeletein, illetve a „Kis Kastélyban” lévők egy részét hazaküldték. 
Többen voltak azonban olyanok, akiket bár elküldtek, nem volt hová hazaküldeni őket, így a kórház
nem tehetett mást, mint hajléktalanszállóba küldte ezeket a betegeket. Hajléktalan szállóba került 
így a „Kis Kastély” több olyan betege is, akiket nem tudtak más szintre áthelyezni. Olyan betegek, 
akik semmilyen formában nem képesek magukról gondoskodni. Az öngondoskodási képesség 
hiánya egyes betegeknél olyan fokú, hogy sokszor nem öltöznek fel, vagy csak alig öltöznek fel és 
úgy járnak az épületben, de egyeseknél előfordult az is, hogy az újságpapírt csavarték fel és 
gyújtották meg mondván, hogy ők cigiznek.

Fentiekre tekintettel kérdezem miniszter urat:

- Hogyan lehetséges, hogy ma Magyarország egy egészségügyi intézmény teteje egyszerűen 
beomlik azért, mert az adott intézmény nem kapott pénzt annak karbantartására?



- Hogyan képzelhető az el, hogy hajléktalan szállóra küldenek mentális betegeket?

- Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy a mentális betegeknek legyen hová menniük?

- Egyes helyi hírek szerint a kórház mentális betegeknek fenntartott dobai intézetét be is kívánják 
zárni. Igazak-e ezek a hírek?
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